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Un estudi recent del metabus-
cador immobiliari Nuroa.es ha
establert que Barcelona és la
ciutat més cara de l’Estat per als
estudiants universitaris. L’estu-
di es fixa en el cost de l’allotja-
ment, del transport públic i altres
despeses, principalment deri-
vades de l’alimentació i l’oci.

Aquesta realitat va estreta-
ment correlacionada amb la dada
que mostra que Barcelona és la
tercera ciutat més cara de l’Estat,
segons un estudi del web d’estalvi
Kelisto.es. Aquesta realitat la
comparteixen dos dels repre-
sentants de la Federació Nacio-
nal d’Estudiants de Catalunya
(FNEC) i el Sindicat d’Estudiants

dels Països Catalans (SEPC),
que en declaracions a aquesta
publicació consideren que Bar-
celona “és una ciutat cara per viu-
re-hi com a estudiant”. El presi-
dent de la FNEC, Marc Cassany,
afirma que, especialment en el
cas dels estudiants que vénen de
fora de la ciutat, “has de trobar
una feina o que els pares t’ajudin,
ja que són molt pocs els estu-
diants que s’ho poden pagar tot
amb beques”. Cassany lamenta
que “hi ha estudiants de famílies
amb rendes baixes que han per-
dut beques i han hagut de deixar
d’estudiar”. 

Per la seva banda, Tura Tu-
sell, portaveu del Sindicat d’Es-
tudiants dels Països Catalans
(SEPC), lamenta casos “d’estu-
diants que no poden pagar el cost
de viure a Barcelona” i que “han
d’estudiar a Lleida, Girona o

Tarragona, quan la seva prime-
ra opció pel tipus d’estudis era
Barcelona”. 

EL TRANSPORT, CLAU
Un dels cavalls de batalla de la
lluita estudiantil, en aquest sen-
tit, és el del transport. Els repre-
sentants dels dos sindicats con-
sideren que el preu que paguen
els universitaris de la ciutat és
massa car. “Crec que hi hauria
d’haver una targeta, sobretot per
als estudiants que acreditin una
renda baixa, com la T-Jove però
més enfocada a estudiants, una
mena de T-Estudiant”, apunta
Cassany. Tusell recorda com des
del seu sindicat s’han fet cam-
panyes com la T-UAB, per de-
manar preus més assequibles
per als estudiants que es despla-
cen a Bellaterra, i també afirma
que “fan falta més ajudes”.

‘Universitàriament’ cara 
» Un estudi del portal Nuroa.es indica que Barcelona és la ciutat més cara de l’Estat per als universitaris

» Els sindicats d’estudiants consideren que fan falta més ajudes, sobretot per a habitatge i transport

Albert Ribas
BARCELONA

SOCIETAT4Des de l’Ajunta-
ment es remarca que el seu
marge d’actuació en relació amb
les ajudes per fer que la ciutat si-
gui més econòmica  per als uni-
versitaris és “limitat”, ja que no
tenen “la competència directa”
de tot el que té a veure amb les
beques perquè “vénen a través
del Ministeri d’Educació, Cul-
tura i Esports o de la Generali-
tat de Catalunya”.

Les mateixes fonts munici-
pals remarquen, però, que des
de l’Ajuntament “es considera
prioritari facilitar que els estu-
diants de grau, postgrau, màs-
ter o doctorat vulguin venir a

formar-se a les nostres univer-
sitats o centres de recerca”. 

En aquesta línia, el consistori
ha posat en marxa els portals
Barcelona Centre Universitari i
Barcelona Ciutat Universitària
i de Recerca. Tot i que són com-
plementaris, el primer busca
ajudar els estudiants o futurs es-
tudiants de la ciutat amb qües-
tions com la recerca d’habitat-
ge o proporcionar-los informa-
ció variada sobre la ciutat, men-
tre que el segon es focalitza en
oferir un ventall d’informació en
relació amb les beques de la Ge-
neralitat i els preus dels estudis,
entre d’altres.

L’Ajuntament, amb un
“marge d’actuació limitat”

Els sindicats estudiantils demanen una targeta especial per al transport públic. Foto: Universitat Pompeu Fabra
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Un diari plural Un diari participatiu

Actualitat a la xarxa

Els esdeveniments d’aquests dar-
rers dies són un no parar. Un dia,
al Parlament es proclama el dret
a decidir per majoria; l’altre, el
president Mas firma la Llei de
Consultes i el decret de convoca-
tòria, en presència dels represen-
tants dels partits que hi donen
suport, a excepció d’en Joan Her-
rera, i amb en David Fernández
emocionat fent el petarrell; un al-
tre dia, després de moltes hores
de negociacions, es dóna notícia
que els partits a favor de la con-
sulta continuaran fent camí junts
amb tots els representants arren-
glerats darrere d’Artur Mas; més
tard alcaldes i regidors entreguen
les mocions aprovades en els
Plens donant suport al “procés”
(920 d’un total de 947) tots ells
travessant la Plaça de Sant Jaume
des de l’Ajuntament barceloní
fins al Palau de la Generalitat en-
tre dues fileres de la Guàrdia Ur-
bana i Mossos d’Esquadra. 

Una imatge impressionant,
com la de tots ells emplenant el
pati de carruatges del Palau, amb
els parlaments del president, de
Vila d’Abadal, president de l’AMI,
de Miquel Buch, president de
l’ACM, declarant que els ajunta-
ments faran costat a tota hora al
president i al final un crit unà-
nime de tots els presents d’inde-
pendència. Per cert, un detall, no
hi eren ni Castelldefels ni Santa
Coloma. Em sap molt greu la seva
absència i a les pròximes elec-
cions ho pagaran ben car. 

Amb tot això, se’m presenta
un ‘trilema’: és perquè ja tinc una
certa edat, serà perquè sóc una
mica bleda, o potser és que es-
tem en uns moments històrics
que s’ho valen? Vatua Judes, he
tornat a plorar!

4Un trilema
per Jordi Lleal

#DiaDelProfessor#TornaALaCàrrega #SenseProtocol

4Xavi, la nova realitat d’un gran
per Sergi Villena

Davant la prohibició de la Con-
sulta del 9-N per part del Tri-
bunal Constitucional, el Go-
vern de la Generalitat de Cata-
lunya va optar la setmana pas-
sada per suspendre’n la cam-
panya informativa als mitjans i,
el que és pitjor, per aturar del tot
els preparatius. Per fer-ho, va
adduir que el manteniment del
procés electoral podia compor-
tar perjudicis a tercers, parti-
cularment, als treballadors pú-
blics i empreses implicats. 

Com a funcionari, fa mesos
que em plantejo perquè el meu
Govern no ha engegat cap me-
canisme per conèixer la dispo-
nibilitat de tots i cadascun dels
seus treballadors davant la pos-
sibilitat –perfectament predic-
tible– que Espanya optés per
prohibir-nos l’exercici de drets
fonamentals com els de parti-
cipació i expressió. La consellera
del ram, Joana Ortega, no ha fet
cap pas en aquest sentit des de
l’acord de data i pregunta, fa
nou mesos. Que, després de
precaritzar sense pietat les con-
dicions laborals dels treballa-
dors públics de la Generalitat
durant quatre anys, afirmi ara
que actua amb l’objectiu de
protegir-nos, em resulta, com a
mínim, poc creïble. Franca-
ment, sona excusa de mal pa-
gadora.

No, molts no volem sotme-
tre’ns a la por i l’amenaça xan-
tatgista de les institucions es-
panyoles. Molts estem disposats
a acceptar les conseqüències
que se’n derivin, tot i que, al-
hora, continuem convençuts
que el Govern pot dificultar les
represàlies que se’ns vulguin
aplicar. Fa dues dècades, la
desobediència civil dels objec-
tors de consciència, assumida
molt majoritàriament per la
societat com a causa justa, va
acabar per dinamitar el servei
militar obligatori. 

Ara, els treballadors públics
i els funcionaris en particular, per
la nostra funció social, tenim l’o-
bligació especial de protegir els
drets fonamentals dels nostres
conciutadans. Molts estem dis-
posats a fer el pas al servei de la
consulta i preguem que el Go-
vern torni a posar en marxa el
procés d’inscripció de repre-
sentants de l’administració per
a la consulta del 9-N, el termini
de la qual va expirar fa uns dies. 

Ara fa exactament setanta-
cinc anys, el franquisme va de-
purar milers de funcionaris ca-
talans que, des de la Generali-
tat, les diputacions i els ajunta-
ments, s’havien mantingut fi-
dels al seu poble. També en me-
mòria d’ells, alguns volem ser
#Fucionarispel9N.

per Joan Granollacs

4Funcionaris pel 9N

La situació que Xavi Hernández
està vivint actualment al Barça,
a part d’atípica, comporta l’as-
sumpció general que en el fut-
bol l’edat no perdona. El ‘6’ de
l’equip blaugrana, un home
acostumat a ser referent i que
ha comandat la nau durant
tants anys de glòria esportiva,
veu com el seu rol dins del
grup ha canviat de forma con-
siderable. 

Ell, conscient que per edat ja
no pot competir al màxim nivell
durant tots els partits d’una
temporada, sap que pot aportar
molt al conjunt especialment
com a exemple d’integritat dins
del vestidor. Malgrat que el seu
esperit competitiu -que ja el va
fer quedar-se al Barça aquest es-

tiu quan el club li havia mostrat
la porta de sortida- l’empeny a
no resignar-se en termes de
participació en el terreny de
joc, la banqueta és ara malau-
radament el seu lloc habitual.
Sóc dels que penso que la im-
mensa qualitat futbolística del
terrassenc és encara molt apro-
fitable. El mig del camp, amb un
Rakitic cada vegada més cò-
mode però amb Iniesta i Bus-
quets lluny encara del seu veri-
table nivell, el necessita. 

Les múltiples virtuts de
Xavi –clarividència, capacitat de
marcar el temps dels partits,
una última passada letal, etcè-
tera– poden ser molt útils en un
Barça més físic que el d’anys an-
teriors.

@francescabad: Què deu fer Llanos de
Luna quan no està amenaçant o portant
als tribunals els nostres ajuntaments?
#LaNaveDelMisterio.

@la_tuerka: Ana Mato expresó en 2009:
“Una ministra debe impedir que la enfer-
medad se propague o dimitir”. #AnaMa-
toDimisión.

@assembleagroga: 5 d’octubre, Dia Mundial
del Professor. Un reconeixement a una tasca
que, avui dia, està poc valorada per la societat
en general i és importantíssima!
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Hem viscut un estiu de protestes
a la Barceloneta a causa del tu-
risme i les reivindicacions s’este-
nen a altres barris. La ciutat està
arribant al seu límit?
És veritat que, any rere any i des de
ja en fa uns quants, va augmentant
el nombre de turistes que arriben
a la ciutat. Però aquest fet té una
doble lectura. Per una banda, és
evident que un excés de concen-
tració de turistes en determinades
zones o barris ocasiona molts pro-
blemes, però també és veritat que
el turisme és una font de riquesa
important. Una riquesa de la qual
no en gaudeix tothom, és cert,
però sí molta gent. Per tant, crec
que hem de fer un gran debat
entre tots –hotelers, touropera-
dors, restauradors i lògicament els
ciutadans– per decidir fins a on
podem arribar amb el turisme i
què és raonablement sostenible
per a la nostra ciutat.

Què faran amb els pisos turístics?
Hi ha una cosa que calia fer i que ja
hem fet: posar limitacions. A la Bar-

celoneta, per exemple, ja hi ha una
limitació dels pisos turístics. Som el
primer govern que ho ha fet. Dit
això, ara estem preparant un pla
especial que s’haurà de votar al
plenari i que establirà com afron-
tem aquesta qüestió. Però ja li puc
dir que hi haurà una limitació molt
clara: l’excés de concentració. Els
pisos turístics són dolents per defi-
nició? Jo crec que no. Cal donar
una sortida a aquesta oferta però

adaptant-la a cada zona de la ciu-
tat. No és el mateix la Barceloneta
que l’Eixample.

Vostè proposa que els ingressos
de la taxa turística es puguin uti-
litzar per a la neteja i per comba-
tre el soroll que genera el turisme,
per exemple. És possible?
Sí, això és una llei i, per tant, es pot
canviar. En el moment en què es va

crear aquest impost, la Generalitat
va decidir que es destinaria a la
promoció turística, però nosaltres
creiem que Barcelona no necessita
promocionar-se més. No té sentit
que els 8,2 milions d’euros que
nosaltres recaptem amb la taxa tu-
rística els hàgim de destinar a pro-
mocionar la ciutat quan ja n’està
prou. Seria molt millor poder-los
destinar a pal·liar totes les proble-
màtiques que genera el turisme en
determinats barris, com pot ser la
neteja o la millora de la seguretat.
I per això ho negociarem amb la
Generalitat i espero que ho pu-
guem aconseguir.

Contràriament al turisme, aquest
ha estat un estiu tranquil des del
punt de vista de la seguretat...
Bé, jo crec que s’està fent una molt
bona feina des de la Guàrdia Ur-
bana i els Mossos d’Esquadra i això
està donant bons resultats. Però
aquesta ha de ser una feina molt
constant: no es pot abaixar la guàr-
dia. Mai pots estar tranquil, però sí
que és veritat que, avui, a diferència
de fa anys, Barcelona no té espe-
cialment un problema de segure-
tat. Per posar un exemple, l’índex de
victimització ha caigut de manera
important i això ens demostra que

els ciutadans i ciutadanes també ho
veuen així. I això ens satisfà, com no
pot ser d’altra manera.

Recentment, però, ha esclatat un
cas de blanqueig de diners a tra-
vés de la prostitució en què s’han
vist implicats agents de la seva
Guàrdia Urbana...
Lògicament, a nosaltres casos com
aquest ens colpegen i ens preocu-
pen, i especialment a mi d’una ma-

nera més directa. És evident que
quan tens 3.000 guàrdies urbans
hi ha de tot. També és veritat que
en aquest cas, com en qualsevol
altre, ha de prevaldre la presump-
ció d’innocència. En primer lloc,
hem d’esperar que la justícia faci
la seva feina. És a dir, presumpció
d’innocència fins que no es de-
mostri el contrari. Ara bé, si final-
ment es demostra que han comès

algun delicte, els ha de caure tot el
pes de la llei. No ens podem per-
metre que la gent actuï al marge
de la llei, però encara menys que
ho faci un funcionari públic, i es-
pecialment un policia. En aquest
sentit, actuarem amb tota la con-
tundència que calgui, però abans
cal esperar, per suposat, el vere-
dicte de la justícia.

En tot cas, no és el primer cop
que es destapa un cas similar on
es barreja policia i prostitució. El
preocupa?
Sí, em preocupa perquè no és el
primer cop que passa ni serà l’úl-
tim. Són diners fàcils, és el món de
la nit i, malauradament, això passa.
Però nosaltres hem de dedicar-hi
tots els esforços necessaris, primer
per intentar detectar qualsevol in-
dici i, a partir d’aquí, actuar.

Parlant de policia, recentment
s’ha celebrat el primer congrés
de seguretat i gènere que ha tin-
gut lloc a la ciutat. Què cal fer
perquè l’equitat de gènere arribi
també als cossos policials?
Aquest també és un tema que ens
preocupa. Actualment, a la Guàr-
dia Urbana hi ha aproximadament
un 10% de dones i és evident que

Joaquim Forn
Primer tinent d’alcalde de l’Ajuntament

Text: Arnau Nadeu
Fotografia: Neus Màrmol

“Hem de debatre entre tots fins a on 
podem arribar amb el turisme”

“Avui, a diferència
de fa anys, la ciutat
no té un problema

de seguretat”

“Els pisos turístics  
no són dolents per
definició. El que cal

és posar limitacions”
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això no és representatiu de la so-
cietat en què vivim. A més, com
més important és el càrrec, menys
dones hi ha i, per tant, equilibrar
aquest desfasament és una qües-
tió que ens preocupa i que ens
ocupa: és una prioritat. Una de les
coses que hem fet és crear una Co-
missió de la Dona per intentar pro-
mocionar aquesta sortida laboral
entre les dones. Això ho fem al
Saló de l’Ensenyament i als insti-
tuts, entre altres llocs. Cal trencar
estereotips i aconseguir que les
dones vegin en la policia una sor-
tida laboral com qualsevol altra,
sobretot perquè així tindrem un
cos policial millor. 

Canviant de tema, ja s’han tancat
un bon nombre de clubs cannà-
bics a la ciutat i vostès han dit que

evitaran que Barcelona es con-
verteixi en l’Amsterdam català.
Com ho faran?
Com que no hi ha una regulació es-
pecífica, actualment la constitució
d’una associació d’aquest tipus és
relativament senzilla. En els darrers
anys s’han obert prop de 150 clubs
cannàbics a la ciutat. Per tant, i da-
vant d’això, el primer que cal és un
control més estricte, i hem comen-
çat per aquí, per les inspeccions. I
això ja ha comportat el tancament
de set associacions i tretze més que
han estat precintades. 

Un altre dels temes estrella del
seu àmbit és el top manta. Creu
que es podrà acabar amb aquesta
pràctica?
Acabar amb fenòmens d’aquest
tipus és complicat, molt compli-

cat. Sobretot perquè molta gent,
amb bona voluntat, els compra
productes perquè creu que és una
manera d’ajudar-los. Però cal tenir
present que aquestes persones
poden formar part d’una xarxa

d’explotació o que els productes
que venen, com el cas de les llau-
nes, sovint poden representar pe-
rills per a la salut. I tot això sumat a
l’impacte negatiu que representa

aquesta pràctica per al comerç de
la ciutat. Amb tot, nosaltres no
només hem d’actuar per la via po-
licial, sinó també per la social. I
això estem fent. Ho eradicarem?
No ho sé, però amb constància jo
crec que és possible.

Vostè també lidera TMB, que ac-
tualment continua desplegant la
nova xarxa ortogonal de bus.
Està donant bons resultats?
Estem molt satisfets, perquè el que
hem fet és una revolució en el món
de l’autobús. En aquests moments
estem gairebé a la meitat del que és
el canvi definitiu de les 28 línies i la
satisfacció dels usuaris expressada
a les enquestes és més alta que en
el cas de les línies de bus tradicio-
nals. Per tant, estem molt satisfets.
És evident que encara estem en un
període de petites correccions, de
moure alguna parada, però la valo-
ració ara com ara és molt bona.
Amb els mateixos recursos estem
oferint freqüències més grans en
determinades línies perquè hem ra-
cionalitzat la xarxa de bus.

Acabem parlant de l’agenda na-
cional. Han aprovat una moció de
suport al 9N i promouran la inter-
nacionalització del procés, però
Barcelona no hauria de fer alguna
cosa més com a capital del país?
N’hi ha prou amb això?
Miri si n’hi ha prou que, amb tota
probabilitat, amb una altra corre-
lació de forces a l’Ajuntament com
la que hi ha hagut durant 32 anys
aquesta moció no s’hauria aprovat
i Barcelona no hauria figurat entre

els 900 municipis que donen su-
port a la consulta. Per tant, jo vull
posar en valor aquest fet. Si avui la
capital de Catalunya s’adhereix al
dret a decidir dels catalans és per-
què al capdavant hi ha un alcalde
nacionalista. El que no podia ser és
el que ha passat durant tants i
tants anys, quan Barcelona estava

d’esquena a les reivindicacions na-
cionals del país. Ara estem al cos-
tat fent el que ens toca: donant
suport al dret a votar de la gent i
fent pinya amb els partits procon-
sulta, el parlament de Catalunya i
el president, els quals competen-
cialment els pertoca liderar aquest
procés. Crec que el compromís d’a-
quest Ajuntament amb el país no
es pot negar.

A ulls del PP és clar que no, fins i
tot els sembla excessiu. Els van
criticar per la xifra dels 1,8 milions
de la V de l’Onze de Setembre i
diuen que vostès estan “politit-
zant la policia municipal”...
Quina credibilitat té un partit que
davant de les xifres ridícules que va
donar la Delegació del govern es-
panyol, inferiors fins i tot a les per-

sones que s’havien inscrit a la V, han
estat incapaços de dir res? Jo els he
reptat: els puc donar les explica-
cions que vulguin i on calgui. Hem
seguit sempre el mateix sistema de
càlcul, que és el més objectiu que
hi ha, però si ells es van posar ner-
viosos perquè els hauria agradat
que hi hagués hagut menys gent
no és el meu problema.

Quines són les seves perspectives
de cara a les eleccions del maig de
l’any que ve?
Jo estic convençut que nosaltres
revalidarem la confiança de la gent.
Hem dut a terme un canvi a la ciu-
tat però necessitem més temps per
aprofundir-hi. Crec que la gent va-
lora positivament la gestió que
estem fent. Enguany podrem fer
500 milions d’euros d’inversió i
podem dir que no hem fet ni una
sola retallada en matèria social a la
ciutat. Estic convençut que la gent
sabrà reconèixer tota la feina que
hem dut a terme en aquest man-
dat. Però ara no em preocupen les
eleccions, sinó acabar tota la feina
que hem començat.

“Hem dut a terme
un canvi a la ciutat

però necessitem
més temps per
aprofundir-hi”

“Fa anys Barcelona 
estava d’esquena a les 
reivindicacions nacionals 
del país. Ara estem al costat”

“Si un policia ha
comès algun delicte,
actuarem amb tota

la contundència
que calgui”

“Hem fet una
revolució en el món
de l’autobús: l’hem

racionalitzat”
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Una cinquena posició 
per a la història a Tarragona

CASTELLS4Els Castellers de la
Vila de Gràcia no oblidaran mai
la seva actuació d’aquest diu-
menge passat al XXV Concurs
de Castells de Tarragona.

La colla gracienca va firmar
una actuació històrica després de
finalitzar en la cinquena posició
en la classificació final del con-
curs. Un resultat que significa
que els de la Vila s’hagin con-
vertit en la primera colla de la
ciutat que acaba entre els cinc
primers classificats en aquesta
trobada castellera bianual, una
de les més importants del país.

Els blaus van obrir plaça amb el
tres de nou amb folre, que van
descarregar sense patir massa.
Una hora i escaig més tard, en la
segona ronda, va arribar el torn
del quatre de nou folrat. Tot i al-
gun problema amb l’estructura,
que va patir de valent, el castell
va ser descarregat. 

Per rubricar l’actuació, els
graciencs es van decantar a la
tercera ronda pel tres de vuit
amb l’agulla, un castell que tot
just havien estrenat feia uns
dies a La Mercè i que van asso-
lir amb molta solvència.

MÚSICA4El Centre Artesà Tra-
dicionàrius (CAT) acull demà a
partir de dos quarts de deu del
vespre el Concert per la Inde-
pendència que organitza la cam-
panya Independència per can-
viar-ho tot.

El cartell de la jornada el for-
men la banda La Portàtil FM,
que serà el primer grup a actuar
a partir de dos quarts de deu;
Quico Pi de la Serra, que actua-
rà a partir de les 10; i, finalment,
a les 12 de la nit, arribarà el torn
del grup Coses. La Portàtil FM
és un grup de música tradicio-

nal format per tres músics del
Maresme, del Vallès i de Barce-
lona. Són Francesc Marimon,
acordió diatònic i veu; Pau Be-
nítez, flabiol, tamborí i veu; i Ca-
rol Bas, bombardí. 

Quico Pi de la Serra, guita-
rrista i cantautor, és considerat
un dels representants històrics de
la Nova Cançó i ha publicat 23
discos al llarg de la seva història.
Finalment, el grup Coses és una
formació mítica i de referència
que va viure la seva època dau-
rada a la dècada dels 70 però que
encara segueix amb forma.

Una imatge del Tàrraco Arena. Foto: Concurs de Castells de Tarragona

Quico Pi de la Serra, al Concert 
per la Independència del CAT

Festival | Arriba una nova edició del Màgicus
El cap de setmana del 17 al 19 d’octubre arriba una nova edició del Màgicus, el Festival

de Màgia Jove de Barcelona. Com ja és habitual inclourà el Concurs de joves mags, la
Gran Gala de Màgia, el Taller infantil de màgia i la Màgia als mercats. La majoria 
d’actes s’han traslladat del teatre de Lluïsos, en obres, a l’Espai Jove La Fontana.

“Una de freda i una de calenta”.
Així és com valora la plataforma
‘Gràcia on vas?’ la suspensió de
llicències –que afecta els albergs,
les residències d’estudiants i les
botigues de menjar preparat–
que ha aprovat inicialment el
Districte en l’actualització del
Plau d’Usos i el procés partici-
patiu que ha de guiar-lo.

Toni Ramon, president de
l’Associació Veïnal de Gràcia i
membre de ‘Gràcia on vas?’, ex-
plica a Línia Gràcia que la va-
loració és “una de freda i una de
calenta” perquè des de la plata-
forma “es valora de forma posi-
tiva l’acord amb el Districte so-
bre com posar en marxa el pro-
cés participatiu i l’equip de tre-
ball que s’ha format”, mentre que
considera “negatiu el pla especial
per al carrer Sèneca, del qual ens
en vam assabentar al setembre
i això ha provocat que no hàgim
pogut fer al·legacions a la resi-
dència d’estudiants de la UIC que
hi ha projectada”. L’altra qües-
tió, afegeix, “és el fet que la mo-
ratòria no sigui tan restrictiva
amb els barris de la Salut, el Coll
i Vallcarca i Penitents”. 

Ramon també es mostra crí-
tic amb un altre aspecte de la
manera d’actuar del Districte,
perquè, segons diu i lamenta,
“ens hem assabentat a misses di-
tes dels arguments sobre les de-
cisions que ha pres, ja que ens
van trucar abans de la seva roda
de premsa per comunicar-nos la
suspensió de llicències”. 

Per la seva banda, fonts del
Districte destaquen que aques-
ta aprovació de la revisió i ac-
tualització del Pla d’Usos “ser-
veix per posar l’existent, que
ha quedat antiquat, al dia des-
prés de l’aparició de nous fenò-
mens al districte, com les boti-
gues de plats preparats o els al-
bergs”. Les mateixes fonts re-
marquen que les suspensions de
llicències presentades fa dues
setmanes tenen com a element
positiu el fet que “es personalit-
zen les decisions segons el barri,
mentre que l’antic Pla d’Usos era
homogeneïtzador”. A més, es
facilitarà l’obertura de nous es-
tabliments de caire cultural.

Sobre el procés participatiu,
des del Districte s’insisteix en el fet
que “serà de tres mesos en comp-
tes de 30 dies com és habitual”, un
fet que, segons ells, demostra la
voluntat de “consens” de la regi-
dora. Precisament sobre aquesta
qüestió, la plataforma ‘Gràcia on
vas?’ ha fet púbic el seu enuig, ja

que consideren que “el Districte es
va comprometre el passat 3 de ju-
liol a impulsar un procés partici-
patiu que s’allargaria fins al 15 de
febrer”. Aquesta desavinença,
però, sembla més aviat un ma-
lentès, ja que Toni Ramon con-
firma que “la regidora Fandós ja
s’ha compromès a seguir parlant
amb nosaltres després dels tres
mesos d’exposició pública”.

PRESSIÓ VEÏNAL
Dimarts, una setantena de veïns,
entre els quals hi havia repre-
sentants de ‘Gràcia on vas?’, es
van concentrar davant la seu del
districte per reclamar un barri
que tingui com a prioritat els
veïns i no els turistes.  Els con-
centrats van voler posar de ma-
nifest el seu temor sobre el que
denuncia a aquesta publicació
Toni Ramon pel que fa la Salut i
Vallcarca, ja que temen que tots
els serveis relacionats amb el tu-
risme passin a concentrar-se ara
en aquests barris.

El nou Pla d’Usos ha de servir per posar al dia l’existent. Foto: Arxiu

‘Gràcia on vas?’  veu insuficient
la suspensió de llicències

» La plataforma, però, considera “positiu” el procés participatiu del nou
Pla d’Usos mentre el Districte destaca la seva voluntat de “consens”

Albert Ribas
GRÀCIA
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La parada de taxis de Marianao. Foto: Famílies Escola Reina Elisenda

La parada de taxis del Park Güell
ja no serà a l’Escola Reina Elisenda

OBRES4El passat dia 1 d’octubre
van començar les obres, que por-
ta a terme el  departament de Te-
rritori i Sostenibilitat de la Ge-
neralitat, a la plaça Sanllehy per
cobrir el pou de la línia L9 del
metro, reurbanitzar els entorns
de la plaça i millorar la mobilitat
de vianants i vehicles.  

Està previst que les refor-
mes,  adjudicades per un valor
total d’1.600.000 euros, acabin
abans de l’estiu. Les obres arri-
ben després de llargues mobilit-
zacions dels veïns, que recla-
maven que es tapés el forat des
de l’abril del 2013, i s’emmar-
quen en les actuacions, consen-
suades entre la Generalitat i l’A-
juntament, en diferents espais
afectats per la nova línia L9.

Comença la
reurbanització de
la plaça Sanllehy

SUCCESSOS4La Línia 3 del Me-
tro de Barcelona es va veure in-
terrompuda ahir durant dues
hores entre Passeig de Gràcia i
Vall d’Hebron a causa d’un in-
cendi a l’estació de Fontana. Els
bombers van rebre l’avís pocs mi-
nuts abans de les quatre de la tar-
da per la presència de fum.

Fins a l’estació de Fontana es
van traslladar cinc dotacions de
bombers, la Guàrdia Urbana i el
SEM, que va haver d’atendre
dues persones per un atac de
nervis i una inhalació de fum. En
un primer moment, els bombers
van pensar que l’incendi s’havia
originat a la ventilació de l’esta-
ció, però més tard el cos va
constatar que l’origen era la
combustió dels aïllants de les pa-
rets de l’andana. El servei de me-
tro es va poder restablir, final-
ment, a les 6 de la tarda. 

Un incendi obliga
a tallar el Metro 
a Fontana 

L’Ajuntament va aprovar abans-
d’ahir la nova reestructuració de
la parada de taxis de la zona del
Park Güell, fet que provocarà
que aquesta sigui retirada dels
carrers Olot i Marianao i, per
tant, de la façana de l’escola
Reina Elisenda. 

La nova parada estarà divi-
dida en dues zones, una al carrer
Larrard i una a la carretera del
Carmel. Al carrer Larrard hi
haurà set places, mentre que a

la carretera del Carmen n’hi
haurà quatre. És a dir, es passarà
de les 14 d’abans a onze un cop
la modificació sigui una realitat.
El canvi d'ubicació comportarà
un canvi de sentit d'una part dels
carrers Larrard i Marianao i del
carrer Olot per tal que el primer
taxi de la parada sigui visible des
de la porta del Park Güell.
Aquesta reestructuració es farà
efectiva en poques setmanes.

Per la seva banda, la comu-
nitat escolar de l’Escola Reina
Elisenda ha mostrat la seva sa-
tisfacció per la decisió i ja ha
anunciat que aturarà les mobi-
litzacions que tenia previstes. Els

pares i mares d’aquesta escola
van començar fa cinc mesos a
dur a terme accions de protes-
ta per demanar un “espai esco-
lar sa i segur”.

Amb la qüestió desbloque-
jada, Berta Giménez, mare afec-
tada i responsable de la comu-
nicació de la comissió de la co-
munitat educativa, explica a Lí-
nia Gràcia que arran de la so-
lució del problema “aviat s’ini-
ciaran els tràmits per fer del
Camí Escolar”, del qual ja se
n’ha parlat amb l’Ajuntament.
Segons Giménez, per part de l’A-
juntament “hi ha predisposició
per fer-lo”.

Redacció
GRÀCIA
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Els esforços del Districte per in-
tentar reduir el soroll a Gràcia,
sobretot a les nits, sembla que
comencen a donar els seus fruits.
Durant l’estiu (juny-setembre),
les queixes per soroll s’han reduït
un 8,8%, una xifra que repre-
senta una millora notable. A es-
cala de ciutat les dades d’aquest
període reflecteixen una ten-
dència a l’estabilitat.

En el cas gracienc, i pel que fa
als diversos barris, milloren par-
ticularment Vallcarca i els Peni-
tents i Camp d’en Grassot i Grà-
cia Nova. Tanmateix, a la Vila de
Gràcia, el barri que aglutina més
incidències de soroll tant en ter-
mes absoluts com relatius, s’ha
registrat una reducció d’un 4,4%
de queixes en aquest sentit.

Segons el Districte, aquesta
dada és “molt significativa si es
té en compte que s’està parlant

dels mesos d’estiu, on a banda
de tota l’activitat d’oci i restau-
ració diürna i nocturna, també
s’hi suma el calendari festiu
amb un gran nombre de pro-
postes a l’espai públic”. En
aquest sentit, el Districte creu
que “els resultats són esperan-
çadors, tot i que no es poden al-

çar campanes al vol, però sí que
es poden valorar positivament
sense abaixar la guàrdia, conei-
xedors que el civisme i la convi-
vència requereixen gestió i sen-
sibilització continuada”.

Una gestió i sensibilització
que formen part del Pla d’ac-
tuació integral per al civisme i la
convivència a Gràcia, que “per

tercer any consecutiu ha sumat
recursos, ha reforçat diferents
serveis i ha permès treballar de
manera coordinada en l’operatiu
civisme d’estiu a les places”, ex-
pliquen des del Districte.

De manera complementària,
l’Ajuntament també ha dut a ter-
me, durant l’estiu, la campanya
de civisme M’agrada viure amb
tu. Aquesta iniciativa es va posar
en marxa a tota la ciutat i tenia
com a objectiu conscienciar els
ciutadans en problemàtiques
com la generació de soroll, la
compra de begudes alcohòliques
a llauners, la neteja de l’espai pú-
blic o el respecte al mobiliari i
equipaments de la ciutat.

La difusió d’aquesta cam-
panya es va dur a terme mit-
jançant banderoles i altres su-
ports publicitaris. Per tal d’a-
rribar al màxim nombre de per-
sones possible, els missatges es
van difondre en català i en an-
glès a les zones més turístiques
per tal d’arribar també als visi-
tants estrangers.

Les queixes per soroll a Gràcia es
redueixen un 8,8% durant l’estiu

Redacció
GRÀCIA

SOCIETAT4L’operatiu civisme
d’estiu del Districte va treballar di-
ferents aspectes per garantir el
dret al lleure i alhora la convi-
vència. En primer lloc, es va im-
pulsar l’actuació del servei de
gestió de conflictes, amb inter-
vencions de mediadors a sis pla-
ces de la Vila.  Així mateix, aques-
ta actuació es va complementar
amb el dispositiu de la Guàrdia
Urbana anomenat ‘Places de Grà-

cia’. També es van reforçar els ser-
veis de neteja i d’inspecció.

Per últim, el Districte va in-
tensificar i adaptar la campanya
de civisme de l’Ajuntament a
Gràcia amb mesures de comuni-
cació específiques que posaven
l’accent en reduir el soroll, com
ara els ventalls conscienciadors.
Algunes d’aquestes mesures tam-
bé van comptar amb la col·labo-
ració dels comerços.

L’operatiu civisme d’estiu

A la Vila de Gràcia
s’ha registrat una

reducció d’un 4,4%

Tant de dia com de nit, les places de Gràcia són àmpliament freqüentades. Fotos: Arxiu

» La xifra millora notablement al districte mentre que a escala de ciutat les dades tendeixen a l’estabilitat

Districte
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Comerç

Queden pocs dies perquè la ciu-
tat de Barcelona es converteixi en
l’epicentre dels productes de
mercat català. El cinquè Mercat
de Mercats, que s’instal·larà els
pròxims dies 17 i 19 d’octubre a
l’avinguda de la Catedral, posa-
rà especial èmfasi en la cuina tí-
pica de Catalunya i enguany
comptarà amb la presència dels
prestigiosos xefs Joan Roca i
Quique Dacosta, entre altres. 

Joan Roca, del cèlebre Celler
de Can Roca, està considerat
com un dels millors cuiners del
món. De fet, el seu restaurant va
ser guardonat l’any passat com el
millor del món per la revista
britànica The Restaurant Ma-
gazine.

Dacosta, per la seva banda, és
un cuiner extremeny autodidac-

ta establert a Dénia famós per les
seves creacions que barregen la
cuina mediterrània i castellana
tradicional. Tots els cuiners par-
ticipants –que sumen un total de
17 estrelles Michelin– en la fira
oferiran classes de cuina en di-
recte amb productes de la terra.

Per altra banda, la fira  comp-
tarà amb una quarantena de pa-
radistes dels mercats de tota la

ciutat, que traslladaran la seva ac-
tivitat als peus de la Catedral du-
rant els tres dies de celebració de
la mostra.  

Una altra de les novetats d’en-
guany serà la celebració d’un
concurs gastronòmic a la xarxa.
Els participants hauran d’elabo-
rar una recepta i penjar el plat re-
sultant a les xarxes socials, sota el
hashtag #lareceptadelMDM.

Tots els xefs convidats sumen 17 estrelles Michelin. Foto: Ajuntament

Joan Roca i Quique Dacosta
visitaran el Mercat de Mercats

» La cinquena edició de la fira comptarà amb diversos xefs convidats
» Una de les novetats d’enguany serà el concurs de receptes ‘online’

Els botiguers, satisfets amb 
la diada comercial de dissabte
MOSTRA4El districte de Gràcia
va viure una nova jornada de bo-
tigues al carrer aquest dissabte
passat amb diversos carrers ocu-
pats per parades, comerciants, ta-
llers i famílies senceres. 

“Va ser un dia fantàstic i va
venir molta gent”, explica a Línia
Gràcia Sergi Calafell, president
de l’Associació de Comerciants de
Nova Travessera. La bona assis-
tència de públic visitant va dei-
xar un bon sabor de boca entre
els botiguers participants, els
quals “van quedar força con-
tents”, afegeix Calafell. 

Per la seva banda, des de
l’Associació d’Artesans de Gràcia
també han volgut expressar la
seva satisfacció per la jornada on
van participar col·locant parades
a la plaça de la Vila. 

La diada comercial va tenir un
vessant no només comercial, sinó
també lúdic i familiar. Les prop
de 15 associacions de botiguers
participants van preparar tallers,
l’Orfeó Gracienc va actuar a di-
versos punts de la Vila i fins i tot
es va organitzar un rocòdrom i
una exhibició de capoeira –una
dansa típica brasilera–.

GASTRONOMIA4Aprofitant la
febre per la tapa que s’estén
cada cop més arreu de la ciu-
tat –i del país–, el passat dijous
2 d’octubre es va presentar la
quarta edició de la Tapa Soli-
dària, una iniciativa on enguany
participaran 85 establiments
de restauració de tota la ciutat. 

L’acte de presentació d’a-
questa iniciativa es va celebrar
al restaurant Tickets del xef Al-
bert Adrià, germà de Ferran
Adrià que, conjuntament, són

els padrins del projecte. Amb la
Tapa Solidària, cadascun dels
restaurants i bars participants
aportaran 50 cèntims per cada
tapa que venguin al Casal dels
Infants, una associació que tre-
balla des de fa més de 30 anys en
projectes de foment de l’educa-
ció entre els nens i les nenes en
risc d’exclusió social. Una edu-
cació que per a aquesta asso-
ciació “fa créixer les possibilitats
d’aquests nens i nenes per poder
tirar endavant”. 

En la nova edició hi partici-
pen  quatre establiments més
que el 2013, i s’allargarà fins al
pròxim 7 de gener. 

Durant les tres primeres edi-
cions de la Tap a Solidària es va
aconseguir recaptar més de
67.000 euros. Una quantitat
que s’ha destinat de manera ín-
tegra al projecte Vincles, una ini-
ciativa social que dóna suport a
les mares amb nadons de 0 a 3
anys que viuen situacions deli-
cades. 

Redacció
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Els artesans de Gràcia van col·locar-se a la plaça de la Vila. Foto: AG

Restaurants i bars solidaris

Foto de família dels participants en la iniciativa. Foto: Tapa Solidària

Moda | Comencen les passarel·les urbanes barcelonines
El programa de passarel·les de moda BCN Moda al Carrer de la temporada tardor-

hivern 2014, que organitza la Fundació Barcelona Comerç, va arrencar dissabte
passat amb la desfilada de moda de la Federació Cor d’Horta i Mercat. En les pròxi-

mes setmanes diferents eixos comercials barcelonins acolliran actes similars. 
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El partit de dimecres contra el
Palamós serà llargament recor-
dat al Nou Sardenya. No només
perquè l’equip tornava al seu
estadi després de les obres i de
l’exili a Can Peixauet, ni per l’e-
lèctric inici amb dos gols seguits
durant els primers minuts del
partit, sinó per un xoc que va gla-
çar la sang de tots els presents. 

Al minut 10, el visitant Javi
Cano i l’escapulat Albert Alegre
topaven violentament en una pi-
lota disputada. La pitjor part del
xoc se la va endur el gracienc, que
de resultes del cop va caure im-
mòbil a la gespa. Gràcies a la im-
mediata actuació dels serveis
mèdics dels dos clubs –que van
emprar una cànula de Guedel per
retirar la llengua que el jugador
s’havia empassat– i al ràpid tras-

llat del jugador a la clínica del Pi-
lar, la topada no va anar a més.
Un cop allà, Alegre va superar to-
tes les proves clíniques i només va
passar una nit en observació per
precaució. El futbolista va rebre
l’alta ahir, amb set punts de su-
tura a la barbeta, pero fent vida
normal. “Per sort, tot queda en un
ensurt”, va afirmar Alegre, que
també va agrair “totes les mostres
de suport rebudes”. El lateral  va

assegurar que recorda els primers
deu minuts de partit, però que a
partir d’aquell instant “ja no re-
cordo res”. En pocs dies el fut-
bolista podrà tornar a estar a
disposició del tècnic Dólera. 

En l’àmbit purament espor-
tiu, l’Europa va aconseguir im-
posar-se, per 3 gols a 1, a un Pa-
lamós que només va inquietar
els graciencs després de l’ensurt
d’Alegre.  

Instant de la trompada entre Calvo i Alegre. Foto: CE Europa

Albert Alegre supera les proves
clíniques i ja té l’alta mèdica

» L’escapulat agraeix el suport rebut després de l’ensurt de dimecres
» L’Europa derrota el Palamós per 3 gols a 1 en un partit molt intens

El Club Esportiu Barenys 
celebra els seus 50 anys

HOMENATGE4Enguany es
compleix el 50è aniversari del
Club Esportiu Barenys, un gim-
nàs de Gràcia pioner en la pràc-
tica esportiva. El seu president i
fundador, Elías Barenys, va ser
un dels introductors del judo a
Catalunya i va aconseguir nom-
brosos trofeus en diverses cate-
gories d’aquest esport. Prèvia-
ment, Barenys es va dedicar a la
gimnàstica com a deixeble del
mític gimnasta Joaquim Blu-
me, natural de Gràcia. 

Per altra banda, durant 20
anys les instal·lacions del carrer
Astúries van acollir una pista de
tennis. 

Per tal de celebrar aquesta
efemèride i retre homenatge al
fundador del club, la regidora del
districte, Maite Fandos, conjun-
tament amb la consellera d’Es-
ports del districte, Sílvia Mayor,
van fer una visita al club Barenys
el passat 29 de setembre on van
fer entrega d’una placa comme-
morativa al seu fundador. 

Barcelona, candidata per
acollir el Mundial d’Atletisme
ESDEVENIMENTS4Barcelona
optarà a organitzar el Mundial
d’Atletisme de 2019. Dimarts, la
Federació Internacional d’Atle-
tisme (IAAF) va confirmar de
manera oficial els noms de les
ciutats candidates, entre les
quals es troben també Doha
(Qatar) i Eugene (Estats Units). 

Aquest gran esdeveniment
esportiu és un dels pocs que
Barcelona encara no ha acollit.
De fet, la ciutat ja va presentar

candidatura per al Mundial de
2013, però va perdre l’elecció da-
vant la capital russa, Moscou. 

Dimarts i dimecres vinent
una comissió d’avaluació visita-
rà la ciutat per comprovar de pri-
mera mà l’estat de les instal·la-
cions i les propostes de la can-
didatura catalana. Barcelona
serà la primera ciutat que visiti
aquesta comissió; després serà el
torn d’Eugene –26 i 27 d’octu-
bre– i Doha –30 i 31 d’octubre–.

Agnès Marquès representarà
Gràcia al Correbarri 2014

ATLETISME4La periodista i pre-
sentadora Agnès Marquès apa-
drinarà el districte de Gràcia al
Correbarri, la cursa atlètica per
districtes que es disputarà aquest
diumenge 12 d’octubre. 

En aquest sentit, cadascun
dels districtes comptarà amb
un padrí o padrina representa-
tiu per a aquesta competició,
que es caracteritza principal-
ment per ser una cursa col·lec-
tiva on els participants no només

corren de manera individual,
sinó que també ho fan defensant
el seu districte. Per identificar-se,
els corredors portaran el dia de
la prova una samarreta perso-
nalitzada amb un color i un tret
característic de la seva zona de
procedència. 

Per conèixer el territori guan-
yador es tindrà en compte la
classificació dels 35 primers co-
rredors i de les 15 primeres co-
rredores de cada districte. 

Redacció
GRÀCIA

Maite Fandos juntament amb Elías Barenys i Sílvia Mayor. Foto: Ajuntament

Waterpolo | Primera jornada amb derrota per al CN Catalunya
El CN Catalunya va perdre a domicili contra el Real Canoe madrileny per 11 gols a 8 en el

primer partit de lliga, disputat el passat cap de setmana. Els de Garcia Martínez no van 
poder donar la sorpresa i derrotar un dels equips més forts de la competició. Aquest 

dissabte els graciencs rebran el Waterpolo Navarra a la piscina Sant Jordi.  
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AGENDA    UINZENALQ
DEL 10 AL 12 D’OCTUBRE
Tot el dia Primer Aplec d’agricultura urbana, on

hi haurà tot un seguit d’activitats al voltant
de l’agricultura urbana per fomentar l’a-
prenentatge per part de qualsevol persona
interessada. / Espai Jove la Fontana.

DIMECRES 15 D’OCTUBRE
Tot el dia Taller Un passeig arquitectònic, a cà-

rrec de Xavier Núñez, on es realitzarà un tomb
per Barcelona amb ulls d’arquitecte, tot
analitzant els estils dels edificis dels diferents
barris. Cal inscripció prèvia a la Sedeta.

DILLUNS 20 D’OCTUBRE
18:30 Taller L’art d’escriure un conte breu, a cà-

rrec de Laura Gomara, on s’impartiran tèc-
niques per aprendre les diverses tècniques na-
rratives per elaborar contes propis. / Centre
cívic la Sedeta. 

FINS AL 31 D’OCTUBRE
Matí-TardaDe tres en tres. Exposició a càrrec de

Valentí i Pere Vilanova formada per diverses
fotografies agrupades en grups de 3. La in-
tenció dels autors és compartir temes propers
del món mitjançant la fotografia. / Centre cí-
vic la Sedeta. 

FINS AL 31 D’OCTUBRE
Matí-Tarda Exposició Els còmics en català sota

el franquisme, un projecte de recuperació de
la memòria antiga de l’editorial Bruguera. /
Centre cívic el Coll. 

DIJOUS 16 D’OCTUBRE
18:00 Chomón per a la mainada. Sessió per do-

nar a conèixer el cinema mut amb films de
contes clàssics de tradició occidental i orien-
tal. / Biblioteca Jaume Fuster. 

DIMARTS 21 D’OCTUBRE
17:30 Festival Munt de Mots: conte infantil El

Petit Príncep, a càrrec d’Assumpta Mercader,
el famós conte on el protagonista ha de ne-
tejar els volcans de l’univers mentre viatja pel
mateix. / Centre cívic la Sedeta. 

DISSABTE 11 D’OCTUBRE
17:00 Partit de waterpolo entre el CN Cata-

lunya i el Waterpolo Navarra corresponent a
la segona jornada de Divisió d’Honor. / Pis-
cina Sant Jordi.

CULTURA INFANTIL ESPORTSEXPOSICIONSTALLERS

Recull de contes de l’escriptor Hans
Christian Andersen, conegut sobretot
pels seus relats infantils, alguns ins-
pirats en rondalles i llegendes nòrdi-
ques, però la majoria inventats per ell
mateix. / Biblioteca Vila de Gràcia. 

Sac de rondalles
Hans Christian Andersen
Dc. 15 d’octubre a les 18:00

Rutes històriques pels racons més se-
crets de la ciutat i que la converteixen
en una capital màgica, autèntica i
especial. A càrrec de Secrets de Bar-
celona. Cal inscripció prèvia al Centre
cívic la Sedeta.

Rutes històriques
Secrets i llegendes del Gòtic

Dv. 17 d’octubre

Primer Encontre en l’Espai-temps, en el
marc del LEM, que compta amb la par-
ticipació de músics de renom com
Rosalind Hall, saxofonista; Montse
Colomé, coreògrafa; i Joan Vinuesa, pin-
tor i escriptor. / Seu de GTS, carrer d’I-
gualada, 10. 

Rosalind Hall, Montse Colomé 
i Joan Vinuesa

Dv. 17 d’octubre a les 20:00

Partit corresponent a la novena jornada
del grup 5 de Tercera divisió, on l’Eu-
ropa intentarà consolidar-se a les pri-
meres places de la classificació. / Nou
Sardenya. 

Partit de futbol
Europa-Pobla de Mafumet

Dg. 19 d’octubre a les 12:00
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